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Vraag: 

Kredietaanvraag afval 
1. Wethouder zegt toe nader te bekijken hoe de gemeente Terneuzen omgaat met nascheiding  
2. Hoe komen we los van het contract op termijn en wat zijn de consequenties daarvan (vraag SVP)  
3. Wat zijn de kosten van het legen van de extra ondergrondse containers en waarom staat het er niet 

in? 

4. De gemeente heeft niet overal eigen grond om de ondergrondse containers te plaatsen, is hier al 

over nagedacht? 

 

Antwoord: 

1.  Terneuzen heeft eind 2017 twee pilots gehouden waarin zij hebben gekeken naar de nieuwe 
manieren van inzamelen. 
 
Bronscheiding met extra minicontainer voor PD (plastic en drinkpakken) in Othene Noord 
 
In Othene Noord kregen de bewoners een extra container om plastic en drankenkartons (PD) in te 
verzamelen. Het restafval verminderde, maar de doelstelling van 100 kg per inwoner werd niet gehaald. De 
meeste bewoners stonden positief tegenover de pilot.  
 
Bronscheiding volgens omgekeerd inzamelen 

Bij het omgekeerd inzamelen verminderde de hoeveelheid restafval, echter werd ook hier de doelstelling van 
100 kg. per inwoner niet gehaald.  
De reacties van de bewoners waren dit eerste jaar uiteenlopend. Er waren klachten over de plaatsen van de 
ondergrondse containers en openwaaiende deksels. Daarnaast werd er regelmatig ongewenst grof 
huishoudelijk afval gestort. Een betere locatie keuze voor de betreffende container had dit kunnen 
voorkomen. 

Uit de sorteeranalyses blijkt dat er minder PD in het restafval zit in de pilotgebieden. Zeker in Biervliet 
(omgekeerd inzamelen) is het nog maar een derde ten opzichte van de hoeveelheid voor heel Terneuzen. In 
Othene (extra mini container voor voor pd) is dit iets meer dan de helft. 

De analyses laten verder zien dat er nog veel GFT afval in het restafval zit. Behalve in Biervliet overal rond 
de 40%. Ook van bijvoorbeeld oud papier en karton (OPK), glas en textiel zitten nog fracties in het restafval. 

 
Nascheiden 
OLAZ (Openbaar Lichaam Afvalstoffenverwijdering Zeeland)  is door AVR afvalverwerking benaderd om in 
2020  mee toe doen met een pilot betreft het nascheiden van afval in hun nieuwe fabriek. Hier kan 
machinaal het pmd van het restafval gescheiden worden. AVR geeft aan dat zij 11% pmdafval kunnen 
onderscheiden in plaats van de huidige 3 % pd afval op basis van omgekeerd inzamelen. Zij zamelen blik nu 
niet apart in. Dit zal bij het nascheiden wel zo zijn. 

Er zijn twijfels of deze manier van inzamelen en verwerken van afval binnen het huidige contract van OLAZ 
passen. Een andere afvalverwerker zou daar dan bezwaar tegen kunnen maken met alle juridische gevolgen 
van dien. Wanneer dit in de vorm van een pilot wordt gedaan is het risico minimaal. 

Samenvatting proeven Gemeente Terneuzen 

Als we alle informatie op een rijtje zetten komen we tot de conclusie dat we anders moeten inzamelen dan 
we deden. De genoemde inzamelmethodes in de pilots (extra container en omgekeerd inzamelen) en 
nascheiding zorgen voor meer ingezameld PD. Met het omgekeerd inzamelen in Biervliet halen we het 
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meeste PD op. Daarna komt de methode in Othene en daarna via de methode nascheiding. De hoeveelheid 
bij alle drie de methodes is niet genoeg om de VANG-doelstelling van 100 kg restafval per inwoner per jaar 
te halen. 

Nascheiden versus omgekeerd inzamelen: 
- AVR belooft dat er meer plastic uit het restafval gehaald kan worden dan nu het geval is. Echter zijn 
hier nog geen resultaten van bekend omdat deze proef pas per april 2020 van start zal gaan. 

- De transportkosten PD afval dalen, Terneuzen brengt op dit moment het ingezameld pd naar 
Duitsland. De AVR fabriek staat in Nederland (Botlek). 

- Er komen geen extra kosten voor nieuwe inzamelmiddelen (ondergrondse containers). 

-  Bij nascheiden zullen de bijplaatsingen verdwijnen bij de ondergrondse containers, hier heeft de 
gemeente Terneuzen veel last van omdat zij grenzen aan België. 

-  Het tarief voor het verwerken van huishoudelijk afval zullen redelijk gelijk blijven Een belangrijke 
kanttekening: De Nedvang-vergoeding die Terneuzen ontvangt voor het ingezamelde verpakkingsafval  gaat 
niet meer naar de gemeente, maar naar AVR. 
 
Algemene opmerking: 
Uit de laatste afvalbenchmarkt blijkt dat gemeente Geertruidenberg afgelopen jaar al 31 kg PMD afval per 
persoon inzamelt.  
 
 
2. Het huidige contract voor de verwerking van het huishoudelijk afval (rest- en GFT afval) bij Attero 

loop tot 31 januari 2022. Dit contract is een samenwerking met de Baroniegemeenten en Breda. 
Opzegging is mogelijk en dient 18 maanden voor afloop van de overeenkomst te gebeuren. De 
gemeente Geertruidenberg kan zelfstandig besluiten om geen gebruik te maken van de 
verlengingsopties van het contract. 

 
Wij wijzen u graag op de volgende kanttekeningen bij opzeggen van Attero contract: 

- De prijzen voor verwerking van huishoudelijk afval zijn de afgelopen jaren enorm gestegen, de 
verwachting is dat het tarief voor een nieuw verwerkingscontract veel hoger zal zijn; 

- Door een aanbesteding met meerdere gemeenten samen uit te zetten, profiteren we (als relatief 
kleine gemeente) van de schaalvoordelen (lees lager tarief) van het gezamenlijk aangeleverd afval 
en bijbehorende volumes; 

- De verwerkingslocaties voor nascheiden van huishoudelijk afval zijn beperkt en bevinden zich op 
grotere afstand dan de huidige verwerkingslocaties. Langere transportafstanden (en eventueel een 
op- en overslaglocatie) leidt tot hogere kosten. 

- Door uit de samenwerking met Breda en de Baronie te stappen, stopt ook alle ondersteuning van 
Breda en Midwaste op gebied van afvalinzameling – en verwerking (rest, GFT en PMD); 

- De huidige inzamelcontracten voor huishoudelijk afval  (rest, GFT en PMD huis-aan-huisinzameling) 
en het ledigen van ondergrondse restafvalcontainers lopen in 2020 af. Voor de aanbesteding van 
een nieuw inzamelcontract maakt de aanleverlocatie van het huishoudelijk afval een wezenlijke 
onderdeel uit van de aanbesteding en prijsstelling van de afvalinzamelaar. 
 

 
3. De ledigingskosten voor de huidige ondergrondse containers zijn kosten die de gemeente elk jaar 
maakt. Een contract voor het ledigen van de huidige en de nieuwe ondergrondse containers moet nog 
worden aanbesteed. Wat de exacte kosten gaan zijn voor het ledigen per ondergrondse container is nu nog 
niet bekend. In het raadsvoorstel van afgelopen oktober is in de totaalraming rekening gehouden met de 
diverse inzamelkosten, zo ook van het ledigen van de ondergrondse containers. In het nieuwe contract 
zullen andere afspraken over het ledigen van de ondergrondse containers zijn beschreven. In het huidige 
raadsvoorstel wordt aan de raad gevraagd een investeringskrediet vrij te geven voor de aanschaf van de 
ondergrondse containers.  
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4 Wanneer we kijken naar de mogelijke locaties voor het plaatsen van ondergrondse containers is 
“gemeentelijk eigendom” het eerste criteria waar we rekening mee houden. In de eerste wijken blijken 
voldoende locaties op gemeentelijke eigendommen. Wij verwachten dan ook dat er in alle wijken voldoende 
beschikbare locaties te vinden zijn. 
 
 
Hoogachtend, 
Burgemeester en wethouders van Geertruidenberg, 
 
de secretaris, de waarnemend burgemeester, 
 
 
 
 
 
 

 

R.C.J. Nagtzaam J.J. Luteijn 
  


